
       

       

       

       

       

       

       

       

       

       

       

       

       

       

       

       

       

       

       

       

       

       

       

       

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Ali krščanska vera 

prinaša trpljenje? 

10. lekcija 

Vam je vprašanje malce nenavadno? Krščanstvo zna biti 

težko. Bog je ljubeč Oče, ki mu je mar za ljudi. Želi, da se 

rešijo iz jarma sužnosti in zaživijo v popolni svobodi. On 

je poslal svojega Sina Jezusa Kristusa na zemljo, da je 

živel, umrl –  bil je popolno plačilo za greh in vstal od 

mrtvih. 

 

Bog je pravičen SODNIK. Spodnje vrstice omenjajo 

Gospodovo jezo. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nova zaveza ga omenja, da se jezi nad krivičnostjo! 

 

 

»Potem jim spregovori v svoji jezi, v svojem srdu jih 

prestraši.« (Psalm 2,5) 

 

»Da, tako mi je govoril Gospod, Izraelov Bog: Vzemi iz 

moje roke to čašo z vinom srda in daj piti iz njega vsem 

narodom, h katerim te pošljem.« (Jeremija 25,15) 

 

»Božja jeza se namreč razodeva iz nebes nad vsakršno brezbožnostjo in krivičnostjo ljudi, ki s svojo 

krivičnostjo dušijo resnico.« (Rimljanom 1,18) 

 

In so rekli goram in skalovju: »Padite na nas in skrijte nas pred obličjem njega, ki sedi na prestolu, in 

pred Jagnjetovo jezo!« (Razodetje 6,16) 

 

Ko je Simon Peter to videl, je padel Jezusu pred noge in rekel: »Pojdi od mene, Gospod, ker sem grešen 

človek!« (Evangelij po Luku 5,8) 

Peter in njegovi sodelavci so po neuspešnem 

ribolovu, ki je trajalo vso noč, bili izčrpani in 

obupani. V tej situaciji jim Jezus naroči naj 

ponovno odpeljejo na sredino morja in vržejo 

mreže. Učenci ga ubogajo in zgodi se nekaj 

nenavadnega. Bilo je tako veliko rib, da so se 

mreže začele trgati! Vsemu navkljub bi si 

človek mislil, da bodo ti ribiči stekli k Jezusu in 

se mu na veliko zahvaljevali. NASPROTNO! 

(Lk 5) 

Vrstni red v zgodbi: 

A. Jezus naroči poklicnim ribičem naj ponovno 

vržejo mreže. B. So poslušni. C. Blagoslovljeni 

z velikim ulovom. D. Bojijo se. E. Jezus jih 

POTOLAŽI in jih postavi za misijonarje Božjega 

kraljestva. 

 

Cena učenstva 
Cena učenstva se včasih omenja, ko verniki pridobijo »zdrav strah« pred Gospodom. Nekateri to imenujejo 

konec »prave zabave«. Z drugimi besedami – dolg seznam stvari, ki se jih ne sme več početi.  

•  Nimam več svobode?  

•  Me bodo prijatelji zapustili, ker sem postal preveč ozkogled?  

•  Zamujanje fantastičnih izkušenj v življenju, ker sem kristjan? 



To so dobra vprašanja, ki si jih je potrebno 

zastaviti. Biti kristjan pomeni živeti pod 

določenimi pogoji.  

 

Sveto pismo je naklonjeno moralnosti, NE pa 

moralizmu.  

Kaj je razlika? 

Moralnost je nekaj, kar upoštevajo ljudje z 

integriteto.  

Moralizem pomeni biti dober, samo zato – da si 

dober. Moralizem pravi, da je bistvo religije 

moralni napredek. Če se bom dobro obnašal, 

bom imel naklonjenost od Boga. To je popolno 

nasprotje krščanskemu verovanju. Krščanska 

vera ni moralno napredovanje, temveč 

govori o osebnem odnosu z Bogom!  

 

Krščansko življenje je BREZPLAČEN dar od 

Boga po Jezusu Kristusu. Je vabilo da 

postanemo Božji prijatelji.  

 

Kristjani naj bi bili predvsem ljudje.  

Kaj pomeni biti človek? Različne stvari! Ljudje 

so RAZLIČNI.Obstajajo atleti, umetniki, 

zabavljači, zopet drugi veliko razmišljajo … 

Adolescenca je ena izmed obdobij, ki je skoraj 

za vsakega človeka izziv in težavna pot. 

Kristjani nismo ČISTO VSE, kar Bog želi, da 

smo. Vsekakor pa Bog želi, da smo ljudje.  

 

Eden izmed likov, ki ga najdemo v Svetem 

pismu, da je RES bil ČLOVEK – JE JEZUS! 

Kaj je bil njegov prvi čudež, ki ga je storil? Vodo 

je spremenil v vino. 

Jezus odide na svatbo. Kaj se dela na svatbi? 

Tam so ljudje, zato se pogovarja z ljudmi. Tam 

je smeh, veliko sedenja, plesa, hrane in dobrega 

vina. Jezus se odloči, da bo naredil še malce 

VEČ vina. Jezus je bil »zelo« človek. Vino 

predstavlja radost in praznovanje. Jezusov 

prvi čudež je bilo praznovanje. (Janez 2)  

 

Vedno znova beremo, kako je bil Jezus sočuten, 

usmiljen, jezen, dobrotljiv, komunikativen … 

Biti kristjan včasih ni lahko. Resnica je, da bodo 

vedno obstajali ljudje, ki se bodo norčevali iz  

naše krščanske vere. Toda na dolgi rok se 

»krščanstvo« splača in ga je vredno živeti. 

Ali bom moral zaradi svoje vere 

trpeti? 
Na veliko presenečenje se približno dvesto 

milijonov ljudi mora odreči svoji religijski 

svobodi v približno šestdesetih državah. 

Številni od njih so kristjani. Kitajska, Iran in 

druge države se srečujejo z različnimi 

nasprotovanji glede krščanske vere. Vsekakor 

se situacije zelo hitro spreminjajo.  

Nepredstavljivo se je zgodilo – eden izmed 

najbolj civiliziranih narodov na svetu je sprejel 

ideologijo, kjer se je promoviral nacistični režim. 

Izvajale so se grozotne stvari. Ogromno Židov 

je bilo odpeljanih v koncentracijska taborišča. 

Okoli šest milijonov jih je bilo ubitih med 2. 

svetovno vojno.  

 

Preganjanje je lahko tudi bolj prefinjeno. Za 

mlade je pomembno mnenje vrstnikov: 

•  Hoditi v cerkev je za mevže. 

•  Če ne spiš s svojim fantom ali dekletom si 

    reva. 

•  Če si »proti evoluciji« si čudak. 

 

V medijih se predstavlja vera kot biti slaboten, 

netoleranten, naiven … 

 

Če je oseba kristjan, ali se bo srečala s 

preganjanjem? Absolutno. Tudi Sveto pismo 

govori o tem. Verniki, ki so vstopili v Božje 

kraljestvo, ne bi smeli biti presenečeni glede 

tega.    

 

Po Jezusovi smrti so se apostoli srečali s 

preganjanjem. Skoraj vsi so umrli mučeniške 

smrti. Rimljani so imeli različne načine mučenja 

vernikov. Predvidevajo da je bila v nekem 

obdobju (pod okupacijo Rimljanov) Cerkev 

preganjana skupaj približno 130 let.  

 

Preganjanje in apologetika 
Morda se nismo srečali z zelo hudim 

preganjanjem. Pot do sem so pripravili veliki 

heroji vere, ki se odločili služiti Gospodu in se 

odzvati njegovemu klicu. Včasih jih je to stalo 

življenja. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Soočanje s preganjanjem 
Ena izmed najbolj spodbudnih besed je 

Gospodova molitev, ki jo najdemo: 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ko je najhujše, se kristjani lahko obrnejo na 

Boga. On daje moč zdržati pod hudimi pritiski. 

 

Bog je s svojim ljudstvom v vsaki situaciji. 

Resnica je, da se vsi verniki soočamo z neke 

vrsto preganjanjem in opozicijo. Gospodova 

obljuba je, da bo z nami vse do konca. 

 

Vprašanja za razpravo: 
1.  Kakšna je razlika med moralnostjo in moralizmom? 

2.  Zakaj je zastrašujoče pasti v Božje roke? 

3.  Kako vemo, da Jezus od nas zahteva, da smo popolnoma »človeški«? 

4. Ali bodo vsi kristjani preganjani? Pojasnite različne variacije pritiskov s katerimi se soočajo. 

5.  Kaj so prednosti preganjanja? 

6.  Kako sta lahko heroja vere Justin Martyr in Dietrich Bonhoeffer navdih? 

7.  Kaj je glavno orodje, ko se ljudje soočajo s preganjanjem? 

»Oče naš, ki si v nebesih, posvečeno bodi tvoje 

ime. Pridi tvoje kraljestvo. Zgôdi se tvoja volja 

kakor v nebesih tako na zemlji. Daj nam danes 

naš vsakdanji kruh; in odpústi nam naše dolge, 

kakor smo tudi mi odpustili svojim dolžnikom; in 

ne vpelji nas v skušnjavo, temveč reši nas 

hudega.« (Evangelij po Mateju 6,9-13) 

Vzeto iz knjige You Asked, avtor William Edgar. Prevod Sergeja Šlankovič, tehnična ureditev Sarah Swanson. 

Ljubljana, 2019. Gradivo je namenjeno interni uporabi v cerkvi in ni za prodajo. 

 

Zgodbi 

Justin Martyr (100-165 po K.) je bil apologet. 

Njegovi straši so bili Grki. Bil je izjemen učenjak, kjer je preučeval različne filozofe tedanjega časa. Njegovo 

spreobrnjenje v krščanstvo je pustilo velik pečat. Zavzemal se je za pravično zavzemanje do kristjanov, 

zato je napisal nekaj pisem avtoritetam tistega časa. To dejanje je zavzemalo precej poguma. 

Dietrich Bonhoeffer (4.2.1906 - 9.4.1945) je bil nemški teolog in pastor. 

Leta 1912 se je družina preselila v Berlin. Po zgledu svo¬jega deda po materini strani se je namreč odločil 

za študij teo¬logije, ki ga je končal pri enaindvajsetih letih z doktoratom. 

S svojo doktorsko disertacijo Sanctorum Communio (Občestvo svetnikov) je vzbudil pozornost v teoloških 

krogih. Nekaj časa je deloval kot vikar v Barceloni, bil je tudi v Angliji, potem pa se je vrnil v Berlin za 

asistenta na univerzi. Leta 1930 je dobil štipendijo za enoletno študijsko izpopolnjevanje v New Yorku. 

Po vrnitvi v Berlin je postal pastor. Pridružil se je podtalni Izpovedujoči Cerkvi, ki je opozarjala na 

nekrščanske in nečloveške zablode nacizma v teoriji in praksi. V okviru te Cerkve je Bonhoeffer v kraju 

Finkenwalde ob Baltskem morju vodil semenišče za pridigarje. Septembra 1937, ko so bili fant¬je na 

počitnicah, je semenišče zasedel gestapo in ga zaprl. Že leto prej so Bonhoefferju prepovedali predavati na 

univerzi, od januarja 1938 ni smel prihajati v Berlin, od marca 1941 pa ni več smel javno nastopati ne z 

govorjeno ne s pisano besedo. Takrat je bil v tesnih stikih z nemškim protinacističnim gibanjem, vključen je 

bil tudi v protiobveščevalno službo. 

20. julija 1944 je spodletel atentat na Hitlerja in 12. septembra je gestapo odkril dokaze o Bonhoefferjevem 

sodelovanju pri načrtovanju atentata. Kmalu zatem je bil prepeljan v gestapovske zapore. Proti koncu vojne 

je bil 39-letni Dietrich Bonhoeffer s štirimi drugimi tovariši usmrčen. 


